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Protokół nr 24-07/2016 
z posiedzenia Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

z dnia 22 czerwca 2016 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 

o godz. 16:00 
 
 
Komisja obradowała w 5-osobowym składzie, według listy obecności, stanowiącej 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 
Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Radna śaneta Geryk. 
 
Przewodnicząca stwierdziła kworum oraz powitała zebranych.  
 
Przewodnicząca poinformowała, Ŝe po ustaleniu porządku wpłynęły następujące 
projekty uchwał: 

- zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska – druk 731, 

- zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2016 rok 
– druk 732, 

- w sprawie przyjęcia na terenie Miasta Gdańska Modelu Integracji Imigrantów – 
druk 729, 

- w sprawie ustalenia planu sieci szkół ponadgimnazjalnych dla młodzieŜy oraz 
szkół specjalnych na terenie Miasta Gdańska - druk 733. 
 
Porządek posiedzenia po uwzględnieniu powyŜszych zmian przedstawiał się 
następująco: 
 
1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 731. 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk 732. 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody  
na udzielenie Gminie Kolbudy w latach 2016-2018 pomocy finansowej  
w formie dotacji celowej w kwocie 6.837.000,00 zł – druk 707. 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyłączenia Technikum 
Uzupełniającego dla Dorosłych Nr 1 z Centrum Kształcenia Zawodowego  
i Ustawicznego Nr 1 przy Al. Gen. Józefa Hallera 16/18 w Gdańsku –  
druk 711. 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyłączenia Technikum 
Uzupełniającego dla Dorosłych Nr 2 z Centrum Kształcenia Zawodowego  
i Ustawicznego Nr 1 przy Al. Gen. Józefa Hallera 16/18 w Gdańsku –  
druk 712. 
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6. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie likwidacji Technikum 
Uzupełniającego dla Dorosłych Nr 1 przy Al. Gen. Józefa Hallera 16/18  
w Gdańsku – druk 713. 

7. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie likwidacji Technikum 
Uzupełniającego dla Dorosłych Nr 2 przy Al. Gen. Józefa Hallera 16/18  
w Gdańsku – druk 714. 

8. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia na terenie Miasta 
Gdańska Modelu Integracji Imigrantów – druk 729. 

9. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci szkół 
ponadgimnazjalnych dla młodzieŜy oraz szkół specjalnych na terenie Miasta 
Gdańska - druk 733. 

10. Kreatywna Pedagogika – podsumowanie projektu i plany rozwojowe. 

11. Gdańska Rada Oświatowa. 

12. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Porządek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 

PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 731. 
 
 
Oryginał projektu uchwały druk 731 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 30 czerwca 2016 r.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały w zakresie działania Komisji zgodnie  
z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji 
Chciałbym państwu zwrócić uwagę na ogromne kwoty, które zostały przed chwilą 
wymienione przez panią dyrektor. Pierwsze to 800 tys. zł na przedszkole i ostatnie 
to 1 mln 200 tys. zł na zagospodarowanie terenu. Chciałbym przypomnieć, Ŝe 
przedostatnie dwa przedszkola zostały wybudowane za kwotę 3,5 mln zł. Zawsze 
zwracam uwagę na racjonalność wydatkowania pieniędzy. JeŜeli nowe przedszkole 
moŜna wybudować za 3,5 mln zł, a za 1,2 mln zł modernizuje, to powstaje pytanie 
czy modernizacja będzie kompleksowa, aby w kolejnych latach nie trzeba było 
dokładać kolejnych środków na ten cel. MoŜe warto jest się zastanowić nad 
inwestycjami od podstaw budowanymi? To nie są dodatkowe środki, ale one 
wynikają z przesunięcia budowy basenu. Prosiłbym państwa, aby priorytetowo 
dyskutować z radnymi miasta na temat tychŜe inwestycji. Natomiast są to te 
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pieniądze, które nie zostaną wykorzystane do inwestycji związanej z budową 
basenu. 
 
Pani Izabela Kuś – Z-ca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych  
Są to dodatkowe pieniądze do oświaty, natomiast zabrane z limitu 
przyszłorocznego. Zatrzymanie pieniędzy w budŜecie w momencie, kiedy wiemy, Ŝe 
nie będzie płatności nie ma sensu. Jest to wykorzystanie moŜliwości w oświacie  
w tym roku. Jest to zwykłe zarządzanie budŜetem. 4 mln zł są dołoŜone do oświaty. 
 
Nie było więcej pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 5 głosami „za”  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 24-7/121/21/2016 – załącznik nr 4 do protokołu.  
 
 

PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk 732. 
 
 
Oryginał projektu uchwały druk 732 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 30 czerwca 2016 r.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały w zakresie działania Komisji zgodnie  
z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 
 
Nie było pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 3 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 24-7/122/22/2016 – załącznik nr 5 do protokołu.  
 
 

PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody  
na udzielenie Gminie Kolbudy w latach 2016-2018 pomocy finansowej  
w formie dotacji celowej w kwocie 6.837.000,00 zł – druk 707. 
 
 
Oryginał projektu uchwały druk 707 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 30 czerwca 2016 r.  
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Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 
 
Radna Anna Wirska – członek Komisji 
Kto będzie organem prowadzącym tę placówkę? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Gmina Kolbudy jako gmina na terenie której leŜy budynek szkoły w częściach 
dydaktycznych, tj. główny budynek szkoły, sala gimnastyczna. W tej chwili 
przygotowywane są projekty umów dotyczące prowadzenia obiektu, jego 
utrzymania, wspólnego rozliczania między partnerami. 
 
Nie było więcej pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 3 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 24-7/123/23/2016 – załącznik nr 6 do protokołu.  
 
 

PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyłączenia Technikum 
Uzupełniającego dla Dorosłych Nr 1 z Centrum Kształcenia Zawodowego  
i Ustawicznego Nr 1 przy Al. Gen. Józefa Hallera 16/18 w Gdańsku – druk 711. 
 
 
Oryginał projektu uchwały druk 711 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 30 czerwca 2016 r.  
 
Pani Mariola Paluch – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferowała 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 
 
Nie było pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 4 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 24-7/124/24/2016 – załącznik nr 7 do protokołu.  
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PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyłączenia Technikum 
Uzupełniającego dla Dorosłych Nr 2 z Centrum Kształcenia Zawodowego  
i Ustawicznego Nr 1 przy Al. Gen. Józefa Hallera 16/18 w Gdańsku – druk 712. 

 
 

Oryginał projektu uchwały druk 712 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 30 czerwca 2016 r.  
 
Pani Mariola Paluch – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferowała 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 
 
Nie było pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 4 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 24-7/125/25/2016 – załącznik nr 8 do protokołu.  

 
 

PUNKT 6 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie likwidacji Technikum Uzupełniającego 
dla Dorosłych Nr 1 przy Al. Gen. Józefa Hallera 16/18 w Gdańsku – druk 713. 

 
 

Oryginał projektu uchwały druk 713 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 30 czerwca 2016 r.  
 
Pani Mariola Paluch – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferowała 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 
 
Nie było pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 4 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 24-7/126/26/2016 – załącznik nr 9 do protokołu.  
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PUNKT 7 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie likwidacji Technikum Uzupełniającego 
dla Dorosłych Nr 2 przy Al. Gen. Józefa Hallera 16/18 w Gdańsku – druk 714. 
 
 
Oryginał projektu uchwały druk 714 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 30 czerwca 2016 r.  
 
Pani Mariola Paluch – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferowała 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 
 
Nie było pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 4 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 24-7/127/27/2016 – załącznik nr 10 do protokołu.  
 

 
PUNKT 8 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia na terenie Miasta Gdańska 
Modelu Integracji Imigrantów – druk 729. 

 
 

Oryginał projektu uchwały druk 729 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 30 czerwca 2016 r.  
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem, poinformował, Ŝe 
szczegółowy raport zostanie przekazy elektronicznie,  a takŜe odczytał,  
a następnie przekazał wszystkim obecnym na posiedzeniu komisji, list Arcybiskupa 
Metropolity Gdańskiego + Sławoja Leszczka Głódzia stanowiący załącznik nr 11  
do protokołu. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
Program jest bardzo wysoko oceniany przez zagranicznych ekspertów. 
Potwierdzano, Ŝe mamy bardzo dobre przygotowanie merytoryczne, a przede 
wszystkim budowanie sieci współpracy. Program w szczególności polega na 
budowaniu współpracy z pojawiającymi imigrantami. Skala przybywania imigrantów 
do Gdańska jest bardzo duŜa. W ciągu ostatniego miesiąca firmy pracujące na 
trenie stoczni, czy teŜ firmy budowlane, są w stanie sprowadzać do pracy 1000 
osób. Od początku roku 6,5 tys. osób pochodzenia ukraińskiego rozpoczęło pracę w 
Gdańsku. Model Integracji Imigrantów wychodzi naprzeciw wszystkiemu, co nas dziś 
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spotyka. To, czego nam brakuje oraz to, co wskazywali nam eksperci, to duŜe 
wzmocnienie w zakresie współpracy religijnej. Tak jak inne miasta europejskie 
potrzebujemy „stolików dialogu” po to, aby móc prowadzić  
i budować dialog.   
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji 
Panie prezydencie, naleŜą się podziękowania dla pana dyrektora Piotra Olecha, 
który był koordynatorem trudnego zadania. Dyskutowaliśmy jak tworzony był 
program. Proszę podziękować, za to, Ŝe pewne uwagi, które nanosiłem w trakcie, 
zostały na bieŜącą brane pod uwagę.  
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
Oczywiście całemu zespołowi naleŜy się wielkie uznanie. KaŜdy, kto chce uznać 
dokonania pana prezydenta Pawła Adamowicza moŜe zagłosować w konkursie,  
w którym jest jedynym prezydentem z Polski, który został zgłoszony do światowej 
nagrody World Major Prize  za działania otwartości miasta na rzecz imigrantów, 
uchodźców. Głosowanie jest moŜliwe internetowo. 
 
Nie było więcej pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 24-7/128/28/2016 – załącznik nr 12 do protokołu.  

 
 

PUNKT 9 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci szkół 
ponadgimnazjalnych dla młodzieŜy oraz szkół specjalnych na terenie Miasta 
Gdańska - druk 733. 
 
 
Oryginał projektu uchwały druk 733 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 30 czerwca 2016 r.  
 
Pani Mariola Paluch – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferowała 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 
 
Nie było pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 24-7/129/29/2016 – załącznik nr 13 do protokołu.  
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Zdecydowano o zmianie w porządku posiedzenia polegającej na zamianie 
kolejności obradowania punktu 10 i 11. 
 

 
PUNKT 11 

Gdańska Rada Oświatowa. 
 
 
Pani Katarzyna Hall – Przewodnicząca Gdańskiej Rady Oświatowej 
Serdecznie zapraszamy członków Komisji Edukacji na posiedzenia Gdańskiej Rady 
Oświatowej. Na ostatnim posiedzeniu obecna była pani przewodnicząca. Wspólnie  
z panią przewodniczącą doszłyśmy do wniosku, Ŝe warto byłoby w przyszłości, 
szczególnie w momencie gdy Gdańska Rada Oświatowa jako organ doradczy 
opiniuje akty prawne wzbudzające wątpliwości czy występują róŜnice zdań, aby 
delegować przedstawiciela, który bezpośrednio mógłby zreferować państwu te 
opinie. Kierowane były do mnie wnioski o poszerzenie składu Gdańskiej Rady 
Oświatowej. Skład zaleŜy od radnych. Wnioski dotyczyły przedstawiciela szkół i 
placówek specjalnych oraz innych organizacji pozarządowych. Wnioski te 
kierowałam do państwa.  
 
Przewodnicząca Komisji przekazała prowadzenie obrad posiedzenia 
Wiceprzewodniczącemu Komisji. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji 
Co do odwiedzin, to ja zawsze chętnie, natomiast posiedzenie Gdańskiej Rady 
Oświatowej odbywa się w godzinach pracy. Chciałbym, aby państwo naszej absencji 
nie traktowali jako brak zainteresowania, poniewaŜ opinie Gdańskiej Rady 
Oświatowej kaŜdy z nas bierze sobie do serca, chociaŜby świadczy o tym fakt 
powoływania się na te opinie. Jesteśmy wdzięczni pani przewodniczącej, Ŝe chce 
pani tą radą kierować i wszystkim pozostałym osobom, które społecznie w tej 
radzie działają. Jest to bardzo waŜne, a wkład jest ogromny. A jak wygląda kwestia 
dotycząca wniosków o rozszerzenie składu Gdańskiej Rady Oświatowej? Kto 
przygotuje projekt uchwały? Urząd, klub radnych? 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej  
Zaproponował moŜliwość przygotowania odpowiedniego projektu uchwały. 
 
Po krótkiej dyskusji ustalono, co następuje: 
 
Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska zwraca się z wnioskiem do Pana Prezydenta 
o przygotowanie projektu uchwały dotyczącego rozszerzenia składu Gdańskiej Rady 
Oświatowej o przedstawiciela Gdańskiej Fundacji Przedsiębiorczości. 
 
Komisja 2 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” – przyjęła 
wniosek. 
 
WNIOSEK NR 24-07/05/01/2016 – załącznik nr 14 do protokołu. 
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Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska zwraca się z wnioskiem do Pana Prezydenta 
o przygotowanie projektu uchwały dotyczącego rozszerzenia składu Gdańskiej Rady 
Oświatowej o przedstawiciela dyrektorów gdańskich szkół i placówek szkolnictwa 
specjalnego. 
 
Komisja 2 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” – przyjęła 
wniosek. 
 
WNIOSEK NR 24-07/06/02/2016 – załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Przystąpiono do kontynuacji dyskusji nt. Gdańskiej Rady Oświatowej. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji 
Do składu Gdańskiej Rady Oświatowej naleŜy zacne grono fachowców i ludzi, którzy 
duŜo dobrego mogą powiedzieć na temat wiedzy o oświacie. Nie podwaŜam 
Ŝadnych kompetencji, ale moja wątpliwość od początku polegała na jednym, na 
prawnym umocowaniu tejŜe rady. Jest to jedyna Komisja Rady Miasta Gdańska, 
która posiada tak sformalizowaną formę rady doradczej. Aby było jasne, to ja nie 
jestem przeciwnikiem Gdańskiej Rady Oświatowej, tylko tej formuły prawnej rady. 
Dla mnie rzeczą niezrozumiałą jest to, Ŝe pan prezydent, pani dyrektor jako 
członkowie rady mają prawo do głosowania w tejŜe radzie wnosząc 99.9% 
projektów uchwał. Rozumiem, Ŝe wnioski do pani przewodniczącej moŜemy 
kierować? Miałbym prośbę. Na palcach jednej dłoni moŜemy policzyć sytuacje, gdy 
Gdańska Rada Oświatowa wypracowała odmienne zdanie od prezydenta.  
W momencie, kiedy pojawia się taka sytuacja, to radni tym bardziej wczytują się, 
Ŝe co takiego wydarzyło się, Ŝe Gdańska Rada Oświatowa w jakimś przypadku 
powiedziała „nie”. Prosiłem o opinie, poniewaŜ jesteście naszym doradcą. Co się 
okazuje. Jedyny dokument, który wpływa z Gdańskiej Rady Oświatowej jest to 
bardzo ubogi protokół. W protokole nie ma prawie w ogóle uzasadnienia 
merytorycznego, tego, który dla mnie jako radnego jest najwaŜniejsze, Ŝeby mnie 
uzbroić w wiedzę merytoryczną. Poprosiłem panią przewodniczącą komisji, 
poniewaŜ był czas, aby poprosić o uzasadnienie merytoryczne na piśmie, jakie 
argumenty były za, a jakie przeciw, poniewaŜ z tą wiedzą chciałem wybrać się na 
sesję. Pismo, które wpłynęło było powieleniem tego protokołu. Jedyna prośba, gdy 
pojawia się negatywna opinia, to Ŝeby chociaŜ ją wyczerpująco uzasadniać  
i podawać nam argumenty. Nie po to, aby szukać haków, tylko po to, Ŝeby uzbroić 
nas argumenty, poniewaŜ jesteście naszym ciałem doradczym. Jesteście dla nas 
przede wszystkim. Teoretycznie słuŜycie dla nas, aby uzbrajać nas w wiedzę 
dotyczącą oświaty. Dlatego chcemy od was, aby otrzymywać wypunktowywane 
wręcz, niech to będzie nawet stenogram, który powinien być po Gdańskiej Radzie 
Oświatowej. Rozumiem, Ŝe pani przewodnicząca powie, Ŝe zaproszenia są. Tylko, 
Ŝe ja nie muszę być na posiedzeniach moich doradców. JeŜeli zdarza się sytuacja 
wywołująca emocje, negatywna opinia równieŜ jest swoistą emocją. Proszę  
o bardzo mocne uzasadnianie decyzji Gdańskiej Rady Oświatowej. Taka jest rola 
doradcy. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji 
Miałem okazje prowadzić obrady Gdańskiej Rady Oświatowej, poniewaŜ  
w pierwszej kadencji byłem jej wiceprzewodniczącym. Było to dla mnie 
zaszczytem. Zdecydowana większość w radzie jest niezaleŜna od prezydenta. 
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Natomiast jeŜeli jest uchwała, przy której istnieje wątpliwość co do tego, Ŝe 
niektóre osoby będą głosowały zgodnie ze swoim przekonaniem, poniewaŜ nie 
chciałyby ujawnić swojej negatywnej oceny co do projektu uchwały, to moŜna 
zastosować głosowanie tajne. Z tego, co pamiętam to korzystano z tego narzędzia 
prawnego.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji 
Jestem zaskoczony tą opinią, Piotrze, Ŝe tak postrzegasz członków Gdańskiej Rady 
Oświatowej. Od wielu lat pracujemy w jednej z kluczowych rad przy Prezydencie 
Miasta Gdańska i nigdy z twoich ust nie padła Ŝadna obawa ani sugestia.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji 
Ad vocem, źle zostałem zrozumiany. Sytuacja jest o tyle niekomfortowa dla 
prezydenta, ze jest pełnoprawnym członkiem komisji z czynnym prawem do 
głosowania. JeŜeli ma być to moja, jako radnego, rada doradcza, to dziwnym jest, 
gdzie organ uchwałodawczy powołuje do komisji doradczej, organ wykonawczy.  
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej  
JeŜeli rada przyjęła opinie negatywną, to znaczy, Ŝe wszystko w tej radzie dzieje 
się bardzo dobrze. Słucham kaŜdego głosu bardzo realnie i bardzo rzetelnie. Nigdy 
nie było tak, Ŝe wpływaliśmy na głos któregoś z członków rady, wręcz przeciwnie, 
staramy się rzetelnie wysłuchać kaŜdego.   
 
Radny Andrzej Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji 
Proponuję skorzystać z obecności Przewodniczącej Gdańskiej Rady Oświatowej. 
Skoncentrujmy się na współpracy i na wymianie informacji. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji 
Gdańska Rada Oświatowa nie zawsze głosuje za prezydenckimi projektami uchwał. 
W większości tak, natomiast wielokrotnie się zdarzało, Ŝe Gdańska Rada Oświatowa 
dyskutowała nad pewnymi projektami, wyraŜała swoje opinie, takŜe w części 
negatywne, przedstawiała pewne sugestie, propozycje, korygowała uchwały. Myślę, 
Ŝe jest to ogromna wartość i wielka korzyść płynąca z tej rady. Skoro statystyki 
mówią, Ŝe w większości jest ona na tak, to nie znaczy to, Ŝe ona źle funkcjonuje. 
Propozycje Gdańskiej Rady Oświatowej są niezwykle cenne, co daje często efekt  
w postaci właściwych korekt.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji 
Nigdy nie mówiłem, Ŝe ktoś na kogoś wpływa, tylko mówiłem o dyskomforcie  
w głosowaniu. Ja nie dokonuje oceny pracy. Poprosiłem panią przewodniczącą,  
w formie wniosku, Ŝeby nam bardziej uzasadniała opinie.  
 
Radna Anna Wirska – członek Komisji 
Tak, jak Piotr powiedział, potrzebujemy uzasadnienia merytorycznego zwłaszcza w 
sprawach wywołujących kontrowersje. JeŜeli mamy korzystać z doradztwa, to 
chcemy aby było ono uzasadnione merytorycznie z podanymi wnioskami, czym się 
sugerowano, Ŝe dana opinia jest taka czy inna. MoŜe byłoby warto, aby 
przedstawiciel Gdańskiej Rady Oświatowej przychodził na komisje, by zdać nam 
relacje.  
 



11 
 

Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji 
Trudno jest sobie wyobrazić, Ŝeby Gdańska Rada Oświatowa przedstawiała opinie, 
poniewaŜ te opinie trzeba głosować. Nie kaŜdy z tymi opiniami by się zgadzał. 
Skoro jest głosowanie, to się głosuje za lub przeciw. Opinie wyraŜają poszczególni 
członkowie rady, które chyba równieŜ zawarte są w protokole.  
 
Pani Katarzyna Hall – Przewodnicząca Gdańskiej Rady Oświatowej 
NaleŜałoby najpierw wyjaśnić sytuację prawną. JeŜeli komuś się ona nie podoba,  
a ma do tego prawo, to moŜe złoŜyć załaŜenie do sejmu. Ustawa o systemie 
oświaty mówi, Ŝe organy stanowiące jednostek samorządu terytorialnego mają 
prawo powoływać organy doradcze. Z tego prawa korzysta mniejsza ilość 
jednostek. Są takie ciała, nie jest ich duŜo. 3 kadencje temu doszliśmy w Gdańsku 
do tego, Ŝe takie ciało doradcze by się przydało, aby sprawdzić jak to działa. 
Wydaje mi się, Ŝe jak do tej pory, osoby, które zgadzały się brać udział w tym 
ciele, to zgadzały się z przyczyn merytorycznych, aby brać udział w merytorycznej 
dyskusji co jest dobre dla gdańskiej oświaty. W załoŜeniu to miało nas łączyć – 
kwestia troski o jakość edukacji w Gdańsku. Do tej pory wszystkie osoby, równieŜ 
dyrektorzy szkół, dyskutują nad tym, co jest dobre dla gdańskiej edukacji mając 
róŜne poglądy na te tematy. W tej kadencji mieliśmy dwie sytuacje wzbudzające 
emocje. Jedna sytuacja, w mojej ocenie bardzo istotna merytorycznie, to były 
uchwały naborowe, gdzie była dyskusja co do kryteriów naboru do szkół  
i  placówek. Czy mają być bardziej socjalne, czy bardziej związane z wynikami 
nauczania itd. Była to istotna kontrowersja, która polegała równieŜ na tym, Ŝe 
róŜne były interesy równieŜ poszczególnych typów szkół. Większość osób ze składu 
rady była wtedy za wariantem pro socjalnym niŜ pro wynikowym. Druga kwestia, to 
było utworzenie gimnazjów dwujęzycznych. Ujawniły się emocje dyrektorów szkół, 
dla których szkoły mogłyby być konkurencją. Mam wraŜenie, Ŝe przekazany 
państwu protokół oddawał zapis dyskusji i widać w nim róŜne argumenty. Zarówno 
to, kogo powołujemy w skład tej rady. Czy powołujemy radnych, czy powołujemy 
urzędników pana prezydenta, w jakiej liczbie i w jakich proporcjach, to jest 
decyzja państwa radnych. Ja zostałam przez państwa zaproszona do tej roli. 
Mogłam przyjąć to zaproszenie, albo nie. Było to jedyne na co miałam wpływ. 
Natomiast to państwo mają wpływ na skład Gdańskiej Rady Oświatowej. MoŜe 
warto pod koniec kadencji odbyć dyskusję na temat składu rady i przekazać 
odpowiednie rekomendacje. Ja się czuję zaproszonym gościem do merytorycznej 
pracy i do przedstawiania swoich opinii. Staram się działać w dobrej wierze. Nie 
zawsze ze wszystkimi członkami rady się zgadzam. Natomiast sporne kwestie nie 
były polityczne. Mam wraŜenie, Ŝe jest to ciekawa i merytoryczna dyskusja. 
Członkowie zmieniają swoje poglądy w trakcie dyskusji, mają pomysły na tematy. 
Na podstawie ustawy, powinniśmy się zajmować opiniowaniem wszystkich 
projektów uchwał z zakresu oświaty. Oprócz tego moŜemy się zajmować innymi 
tematami. Ostatnio dyskutowaliśmy o bezpieczeństwie w szkołach, o kryzysowych 
sytuacjach. Otrzymujemy róŜne ciekawe informacje przedkładane przez róŜne 
instytucje. 1 lipca zamierzamy się spotkać, aby przedyskutować proponowane 
zmiany w edukacji. Zapraszam państwa radnych. Działamy na podstawie zadań 
ustawowych i naleŜy mieć tego świadomość. Państwo mają prawo do zmiany składu 
i czy jest ona państwu potrzebna. 
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Radny Andrzej Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji 
Bardzo dziękuję pani przewodniczącej za oddany głos. Nie zawsze się zgadzam  
z opiniami Gdańskiej Rady Oświatowej. Wydaje mi się, Ŝe tego typu sytuacje 
wskazują na to, Ŝe pięknie się róŜnimy, poniewaŜ do tego mamy prawo. Bardzo 
dziękuję, Ŝe przyjęła pani zaproszenie przewodniczącej naszej komisji.  
 
Nie było więcej głosów w dyskusji, przystąpiono do obradowania 10 punktu  
w porządku posiedzenia. 

 
 

PUNKT 10 
Kreatywna Pedagogika – podsumowanie projektu i plany rozwojowe. 

 
 

Pani dr Agnieszka Tomasik – koordynator projektu Kreatywna Pedagogika 
Przedstawiła informację stanowiącą załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 
 
Pani Halina MęŜyk – ZNP Oddział Gdańsk 
Czy czytanie bostońskie moŜe równieŜ obejmować gimnazja?  
 
Pani dr Agnieszka Tomasik – koordynator projektu Kreatywna Pedagogika 
Tak. 
 
Pani Halina MęŜyk – ZNP Oddział Gdańsk 
I przykładowo na pierwszej lekcji kaŜdy nauczyciel matematyki, geografii, historii 
przez 10 minut czyta? Następnie podczas piątej godziny lekcyjnej równieŜ 10 minut 
poświęca się na czytanie? 
 
Pani dr Agnieszka Tomasik – koordynator projektu Kreatywna Pedagogika 
W jednej ze szkół czyta się zawsze o godzinie 9, poniewaŜ o tej porze są wszystkie 
dzieci. Następnie drugie czytanie odbywa się o godz. 12:50. Ten eksperyment 
powstał w gimnazjum. Chcielibyśmy wprowadzić to czytanie do wszystkich 
poziomów szkół. W tej chwili odbywa się to w szkołach podstawowych. Dodatkowo 
zakupiono ksiąŜki, które są spójne z programem. 
 
Pani Halina MęŜyk – ZNP Oddział Gdańsk 
Kto wybiera literaturę? 
 
Pani dr Agnieszka Tomasik – koordynator projektu Kreatywna Pedagogika 
Jest to czytanie bezinteresowne. Nauczyciel nie zadaje pytań o to, co dziecko 
czyta. Chyba, Ŝe uczeń sam do nauczyciela podejdzie. Ma być to bezinteresownym 
czytaniem. Uczniowie nie są odpytywani. Głównym celem jest to, Ŝeby czytanie 
stało się przyjemne. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji 
Czy państwo wzorują się na Montessori? 
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Pani dr Agnieszka Tomasik – koordynator projektu Kreatywna Pedagogika 
Nie. Jesteśmy niezaleŜni od Montessori.  
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji 
Ale podobne elementy moŜna znaleźć? 
 
Pani dr Agnieszka Tomasik – koordynator projektu Kreatywna Pedagogika 
Oczywiście, natomiast wszystko co my wypracowujemy wynika z naszej praktyki 
szkolnej. Coś nam się nie podoba lub coś chcielibyśmy poprawić, to właśnie to 
zmieniamy. 
 
Nie było więcej głosów w dyskusji, przystąpiono do obradowania kolejnego punktu 
w porządku posiedzenia. 

 
 

PUNKT 12 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
 
Wiceprzewodniczący zapoznał członków Komisji z nadesłaną korespondencją. 
Zadecydowano o skierowaniu odpowiednich pism według ich właściwości. 
 
Wiceprzewodniczący poinformował, Ŝe w dniu 1 lipca br. o godz. 10:00 odbędzie 
się posiedzenie Gdańskiej Rady Oświatowej, a takŜe przedstawił plan posiedzenia. 
 
Nie było więcej spraw bieŜących, wolnych wniosków i korespondencji. 
 
Posiedzenie zakończono. Godz. 18:00.  
 
 
 
 

Wiceprzewodniczący 
Komisji Edukacji RMG 

 
Andrzej Kowalczys 

 

Przewodnicząca 
Komisji Edukacji RMG 

 
dr śaneta Geryk 

 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Karolina Mróz, Biuro Rady Miasta Gdańska 

 
 
 


